
    

 

 
 

VOORSTEL 
 

 

Voorstel 
1 Een aanvullend krediet te verlenen voor investeringen in fietsparkeren centrum van €220.000. 

2.  De hieruit voorkomende kapitaallasten van circa €25.000 te dekken uit de structurele middelen 

voor fietsparkeren centrum, dat met ingang van de begroting 2016 beschikbaar is gesteld voor 

het project Fietsparkeren Centrum en het restant van dit budget vanaf 2019 te laten vrijvallen. 

 

Samenvatting 
We willen dit jaar en de komende jaren meer fietsparkeervoorzieningen in het centrum realiseren en 

handhaven op verkeerd gestalde fietsen. Er is voldoende investeringskrediet beschikbaar om in 2017 de 

openbare ruimte aan te passen op een fietsparkeerverbodszone in het voetgangersgebied en om een 

afhaalplek in te richten voor fietsen die de handhaving zal gaan verwijderen. Daarnaast is er 

exploitatiebudget om structureel inpandige stallingen te gaan exploiteren. Omdat blijkt dat er op korte 

termijn geen panden beschikbaar zijn om inpandig stallen te realiseren, vragen wij u om een deel van het 

exploitatiebudget om te zetten in investeringsbudget, zodat wij de fietsparkeerproblemen op de Kerkbrink 

en de Groest kunnen oplossen door fietsenrekken in de openbare ruimte toe te voegen.   

 

Inleiding 
Wij willen dit jaar en de komende jaren meer fietsparkeervoorzieningen in het centrum realiseren en 

handhaven op verkeerd gestalde fietsen. De raadscommissie Verkeer en Beheer heeft op 19 april 2017 

positief geadviseerd over het Voorstel en Plan van Aanpak Fietsparkeren Centrum, vastgesteld door ons 

college op 21 maart 2017. De eerste stap van dit plan van aanpak is het investeren in meer 

fietsparkeervoorzieningen op de Groest. Uw heeft op 12 juli 2017 de Kadernota vastgesteld, die vanaf 

2018 een structureel budget beschikbaar stelt voor fietsparkeren met als doel om meer 

fietsparkeervoorzieningen in het centrum te realiseren en de fietsparkeerproblemen aan te pakken. U heeft 

bovendien op 12 juli 2017 motie M17-53 aangenomen om de aanpak van het fietsparkeren op de 

Kerkbrink te versnellen en dit te financieren binnen de gelden fietsparkeren centrum.  

 

Probleemstelling/doel 
Het plan van aanpak Fietsparkeren Centrum benoemt de problemen die wij willen oplossen:  

 De fietsparkeervoorzieningen in het centrum zijn op dit moment onder de maat. Op sommige 

locaties is nu of in de nabije toekomst sprake van een tekort. Met name op de Groest zijn op dit 

moment onvoldoende stallingsmogelijkheden.  

 Fietsen worden lukraak in het centrum geparkeerd. Voor bezoekers betekent dat een weinig 

gastvrij onthaal. Het tast ook de toegankelijkheid en de uitstraling van onze winkelstraten aan. 
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Het doel van het plan van aanpak is een toekomstbestendige oplossing voor fietsparkeren, voor een 

gastvrij en aantrekkelijk centrum. De aanpak combineert een lange termijn wensbeeld met een korte 

termijn aanpak. De aanpak omvat het (stapsgewijs) investeren in inpandige fietsparkeervoorzieningen, het 

optimaliseren van fietsparkeren in de openbare ruimte en het handhaven van verkeerd gestalde fietsen.  

 

Uw motie ‘Versnellen aanpak fietsparkeren Kerkbrink’ doelt op een impuls van het aantal 

fietsparkeerplaatsen op de Kerkbrink en het verbeteren van het aanzicht van de Kerkbrink, waarbij u in de 

toelichting met name de situatie in de Gooische Brink benoemde. U wilt deze impuls nog dit jaar 

realiseren. 

 

Het doel van het voorstel dat wij nu aan u voorleggen, is dat u binnen de beschikbare budgetten voor 

fietsparkeren centrum zodanig schuift dat wij in 2017 en 2018 investeringen in de openbare ruimte kunnen 

doen, in plaats van panden tijdelijk te huren voor stallingen.  

 

Argumenten  
1a Het plan van aanpak hield al rekening met deze oplossingsrichting. In het plan van aanpak 

staat dat er voor de Groest ten noorden van de Herenstraat op dit moment onvoldoende 

stallingsmogelijkheden zijn. De voorgestelde oplossingsrichting is om, in eerste instantie voor 

een periode van ca. 1,5 jaar, een leegstaand pand op de Groest te benutten voor inpandig 

fietsparkeren. Het plan merkt op dat deze oplossingsrichting afhankelijk is van de 

beschikbaarheid van een geschikte locatie. Mocht dit niet haalbaar zijn, dan is het ‘plan B’ 

vooralsnog optimalisatie van fietsparkeren in de openbare ruimte aan beide koppen van de 

Groest. In de periode april tot augustus 2017 is het niet gelukt om een leegstaand pand op de 

Groest te huren. Inmiddels hebben wij een ontwerp uitgewerkt voor fietsparkeren in de 

openbare ruimte op de Groest. Een stalling huren gaat met exploitatiebudget. 

Fietsparkeerplaatsen realiseren in de openbare ruimte gaat met investeringskrediet.  

 

1b We verwachten met dit investeringskrediet het huidige tekort aan fietsparkeerplaatsen op te 

lossen. Het plan van aanpak baseert zich op tellingen uit 2014. In 2017 is de behoefte aan 

fietsparkeren rond de Groest nog groter geworden. Als we alleen op de koppen van de Groest 

(waaronder we ook het marktplein verstaan) fietsparkeren toevoegen, dan verwachten wij dat 

het midden van de Groest alsnog volloopt met fietsen en wel zodanig dat dit niet handhaafbaar 

is. Wij vragen daarom een investering aan die met een uitbreiding van 400 à 450 plekken de 

gehele Groest bedient. 

 

1c Het alternatief is: wachten. Als u niet instemt met  dit voorstel, dan zullen we wachten op 

kansen die zich voordoen om het tekort aan fietsparkeerplaatsen inpandig op te lossen. Tot die 

tijd beperken we ons tot het instellen van een fietsparkeerverbodszone binnen het 

voetgangersgebied en het uitvoeren van de hiervoor benodigde aanpassingen in de openbare 

ruimte. 

 

1d Met dit investeringskrediet kunnen wij uw motie uitvoeren. Om de motie voor de versnelling 

van het aanpakken fietsparkeren Kerkbrink nog dit jaar uit te voeren en dit binnen de gelden 

fietsparkeren centrum te financieren, is een Raadsbesluit nodig om investeringskrediet ter 

beschikking te stellen en de kapitaallasten ten laste van het exploitatiebudget te brengen. Wij 

zullen hiermee:  

 de rekken uit de entree van de Gooische Brink verwijderen, waarna de eigenaar van 

de Gooische Brink deze ruimte zal herinrichten; 

 rekken plaatsen elders op en rond de Kerkbrink, rekening houdend met evenementen, 

noodzakelijke verkeersstromen, het aanzicht en de voorgenomen herontwikkeling van 

de Kerkbrink, waarbij we netto minimaal 30 à 40 plaatsen toevoegen.  

12 Het past binnen de beschikbare budgetten. De kapitaallasten van de investering in de openbare 

ruimte komen ten laste van het structurele exploitatiebudget voor fietsparkeren. Dit budget is 

bedoeld voor een integrale aanpak, die stapsgewijs wordt ingevuld met het plan van aanpak 

fietsparkeren centrum. Deze stap laat voldoende budgettaire ruimte over om de andere 

voorgenomen activiteiten binnen het plan van aanpak uit te voeren. Een deel van het budget 

kan bovendien vanaf 2019 vrijvallen.   



Kanttekeningen 

1a De Groest blijft voorlopig een straat vol met fietsen. De Structuurvisie ziet de Groest in 2030 

als voetgangersgebied zonder geparkeerde fietsen. Nu investeren in de openbare ruimte als 

alternatief voor inpandig stallen, betekent dat de Groest een aanzienlijke toename van 

fietsenrekken krijgt. Op basis van de afstemming met ondernemers en andere 

belanghebbenden tot nu toe, verwachten wij een redelijk tot goed draagvlak. Toch stellen we 

met dit ‘plan B’ ook sommige ondernemers teleur. Wij stellen dit toch voor, omdat het 

alternatief is dat wij mogelijk nog jaren moeten wachten op kansen om het fietsparkeren op de 

Groest inpandig op te lossen en de Groest en ondertussen niets doen aan het tekort.  

 

1b Fietsparkeren in de openbare ruimte beperkt sommige terrassen. Deze investering in 

fietsparkeren in de openbare ruimte beperkt de mogelijkheid voor sommige ondernemers om 

terrassen aan te leggen of uit te breiden. Deze ondernemers zullen zich laten horen. Daar staat 

tegenover dat de voorgenomen plannen voor de openbare ruimte voor andere ondernemers 

juist kansen creëren. We halen bijvoorbeeld ook fietsparkeerplaatsen in het voetgangersgebied 

weg, wat daar nieuwe ruimte geeft aan terrassen of bankjes. Ook bewegen we op de langere 

termijn toe naar meer inpandig fietsparkeren, wat ook nieuwe kansen voor ondernemers zal 

bieden.  

 

1c De investering die we doen is voor een deel tijdelijk. De lange termijn visie in het plan van 

aanpak is dat we stapsgewijs toe bewegen naar meerdere inpandige stallingen in het centrum. 

Er zullen de komende jaren kansen ontstaan bij ontwikkelingen op o.a. de Zeedijk, Kerkbrink, 

Groest en Stationsplein. Dit verandert misschien ook de afbakening van het voetgangersgebied 

en daarmee de verbodszone voor fietsparkeren. Een deel van de fietsparkeerplaatsen die we nu 

toevoegen in de openbare ruimte, willen we dan misschien weer verplaatsen. De reden dat wij 

toch voorstellen deze rekken nu te plaatsen, is dat de realisatie van de genoemde 

ontwikkelingen nog meerdere jaren op zich laten wachten. Bovendien zal een deel van de 

fietsparkeerplekken in de openbare ruimte blijven bestaan. Met het oog op het deel dat 

misschien verplaatst wordt, kiezen wij nu rekken van een stijl en type die elders in de stad 

hergebruikt kunnen worden. Ook houden we er met de plaatsing van rekken op de Kerkbrink 

rekening mee dat het grootste deel aan de randen van de Kerkbrink plaatsvindt (om de hoek 

naar de Herenstraat en op de ’s Gravenlandseweg) en slechts een kleiner deel in het hart van de 

Kerkbrink, zodat de kans groot is dat het merendeel kan blijven staan bij de geplande 

herinrichting van de Kerkbrink.  

 

Financiën, middelen & capaciteit 

De totale investering die we in 2017 en 2018 in de openbare ruimte willen doen, bedraagt €275.000. Dit is 

als volgt opgebouwd:  

 €30.000 voor de Kerkbrink,  

 €190.000 op en rond de Groest (inclusief Spuisteeg en marktplein),  

 €55.000 om de openbare ruimte aan te passen op een fietsparkeerverbodszone in het 

voetgangersgebied en om een afhaalplek in te richten voor fietsen die de handhaving verwijdert.  

Er is al een investeringskrediet van €55.000 beschikbaar. Het resterende krediet van €220.000 vragen we 

nu aan. De hieruit voorkomende kapitaallasten van circa €25.000 worden gedekt uit het structurele 

exploitatiebudget dat, met ingang van de begroting 2016, beschikbaar is gesteld voor het project 

Fietsparkeren Centrum (programma 3: werken; thema 03.04: bereikbare stad; taakveld 2.2: parkeren; ster: 

centrum). Dit exploitatiebudget is voor 2017 en 2018 bestemd voor tijdelijke aanvullende toezicht en 

handhavingsmaatregelen en communicatie. Vanaf 2019 kan structureel € 50.000 van dit budget 

vrijvallen.We gebruiken het investeringskrediet voor eenmalige investeringen in de openbare ruimte van 

het centrum om het fietsparkeren te verbeteren. 

 

Bij vaststelling van het plan van aanpak Fietsparkeren Centrum door ons college en behandeld in de 

commissie op 19 april 2017 was rekening gehouden met een overschrijding van €43.000 voor uitvoering 

van het plan van aanpak. Indien u instemt met het investeringskrediet, vindt deze overschrijding niet 

plaats.  

  

 



De kosten voor beheer en onderhoud van de toevoeging van fietsenrekken in de openbare ruimte bedragen 

circa € 15.000 per jaar en zullen bij het opstellen van de begroting 2020 worden verwerkt. 

Uitvoering 

Na het besluit realiseren wij de genoemde aanpassingen in de openbare ruimte. Een deel voeren wij in het 

laatste kwartaal van 2017 uit. Een deel voeren wij in 2018 uit, omdat we op bepaalde plaatsen eerst willen 

afwachten hoe de situatie zich na de eerste toevoeging van rekken ontwikkelt. Met de investeringen in 

2018 kunnen we daar snel op inspelen.  

 

Zodra de aanpassingen in de openbare ruimte zichtbaar worden, zullen we een communicatiecampagne 

starten om de fietser te wijzen op de fietsparkeerverbodszone in het voetgangersgebied en op de (nieuwe) 

fietsparkeerplekken. Daarna zullen we gaan handhaven. De handhaving op wrakken en weesfietsen blijven 

we regulier uitvoeren. Voor de handhaving van verkeerd gestalde fietsen is budget beschikbaar om in 

2017 en 2018 een pilot uit te voeren. Dit budget staat gelijk aan ongeveer 1 FTE voor BOA’s. Ons 

voornemen is om twee zones te onderscheiden en de extra FTE als volgt in te zetten:  

 Fietsparkeerverbodszone binnen het voetgangersgebied (o.a. Kerkstraat, Schoutenstraat, 

Gooische Brink): hier zijn geen fietsparkeervoorzieningen aanwezig, is het parkeren van de fiets 

verboden en houden we dagelijks een handhavingsronde om geparkeerde fietsen te verwijderen.  

 Fietsparkeerzones (o.a. Kerkbrink, ’s Gravenlandseweg, Koornstraat, Zeedijk, 

Wagenmakersplein, Noordse Bosje, Groest, Markt, Herenstraat): hier mag de fietser vrij stallen 

en zijn ruimschoots rekken aanwezig. Daar waar het stallen buiten de rekken aanzienlijke overlast 

geeft, brengen wij witte vakken aan met een fietsparkeerverbodsbord. Dergelijke vakken zijn nu 

bijvoorbeeld ook al op de Groest aanwezig voor de entrees van winkelpanden. We verwijderen in 

een dagelijkse handhavingsronde fietsen uit deze vakken en bovendien fietsen die buiten de 

rekken gevaarlijk gestald zijn.  

Fietsen die verwijderd zijn, kunnen aanvankelijk gratis en later tegen een vergoeding weer worden 

afgehaald op een nog in te richten afhaalplek die wij enkele uren per dag open stellen.  
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